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خبری

بیش از ۵۲۰ میلیارد ریال از ردیف محل اعتبارات ارزش افزوده 
و بیش از ۲۰۰ میلیارد ریال از ردیف محل اعتبارات ملی به 

پروژه های ورزشی استان اصفهان اختصاص پیدا کرد.
جلسه شورای معاونین اداره کل ورزش و جوانان استان 
اصفهان با حضور سید محمد طباطبایی مدیر کل ورزش و 

جوانان استان اصفهان برگزار شد.
طباطبایی در این جلسه ضمن ابراز خرسندی از بازدیدهای 
ها  شهرستان  های  پروژه  از  آمده  عمل  به  میدانی 
اظهارداشت: برای اولین بار طی سال های اخیر اعتبارات 
به  توجه  با  بود،  کل  اداره  این  اختیار  در  که  عمرانی 
بازدیدهای میدانی به صورت عدالت محور و برنامه محور 
تخصیص پیدا کرد و نسبت به تسهیل روند تکمیل پروژه 

اقدام شد.
مدیرکل ورزش و جوانان استان اصفهان در ادامه افزود: در 
بازدید های انجام شده بیش از ۵۲۰ میلیارد ریال از محل 

اعتبارات ارزش افزوده و بیش از ۲۰۰ میلیارد ریال نیز از 
ردیف محل اعتبارات ملی به پروژه های ورزشی استان 

اصفهان اختصاص پیدا کرده است.
وی با رضایت از میزان اعتبار مصوب ابراز امیدواری کرد: 
درصورت تخصیص در سال جاری و تا پایان کار دولت 
شاهد بهره برداری از ۲۰ پروژه ورزشی شاخص در سطح 

استان خواهیم بود.
»سید محمد طباطبایی« -مدیر کل ورزش و جوانان استان 
اصفهان- تصریح کرد: خوشبختانه در سه ماهه اخیر، بیش 
از ۱۱۰ میلیارد ریال از محل اعتبارات سال ۹۸ به پیمانکاران 
پروژه های تکمیل شده در قالب اسناد خزانه و نقدی 

پرداخت شده است که در هفته دولت تعدادی ازاین پروژه 
هاافتتاح شد که ازهمین ردیف تامین اعتبار شده و به 

بهره برداری رسیده بودند.
وی همچنین در این جلسه عنوان کرد رویکرد اداره کل 
ورزش و جوانان استان اصفهان تکمیل پروژه های نیمه 

تمام است.
همچنین پیرامون اهداف و برنامه های این اداره کل 
در سال ۱۳۹۹، امور جاری، ورزش، پروژه های ورزشی، 
وضعیت کرونا در ورزش و وضعیت اقتصادی باشگاه ها 
در دوران کرونا دراین جلسه مورد بحث و تبادل نظر قرار 

گرفت.

خبر اول

»مدیرکل ورزش و جوانان استان اصفهان«:

۷۲۰ میلیارد ریال به پروژه های ورزشی استان اصفهان اختصاص یافت 

»استاندار مازندران«: 

خانواده ها به آموزش و پرورش اعتماد کنند

استاندار مازندران گفت: با توجه به بازگشایی مدارس در 
زمان کرونایی، والدین باید به آموزش وپرورش اعتماد کنند 
و فرزندانشان را برای آموزش حضوری به مدرسه بفرستند.
روز  زادگان  حسین  احمد  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
گذشته در حاشیه نشست ویدئو کنفرانسی ستاد ملی 
کرونا در گفت و گو با خبرنگاران افزود: اگر چه اجباری 
برای حضور فیزیکی دانش آموزان در مدارس وجود ندارد، 
ولی بررسی علمی نشان می دهد که هیچ تدریسی نمی 
تواند از لحاظ کیفی جایگزین حضور فیزیکی دانش آموزان 
در مدارس شود و با این رویکرد ،با رعایت پروتکل های 
مدارس  در  آموزان  دانش  برای حضور  زمینه  بهداشتی 

فراهم شده است.
رئیس ستاد مقابله با کرونای مازندران اظهار داشت: با 
شروع سال تحصیلی جدید و باز شدن مدارس در مازندران، 
نظارت چند لایه ای برای رعایت پروتکل های بهداشتی 
و استفاده از ماسک پیش بینی شده است تا بتوانیم با 

اطمینان دانش آموزان را در مدارس داشته باشیم.

حسین زادگان افزود: تمامی امکانات و تجهیزات لازم 
بهداشتی در مدارس برای پذیرش و حضور  فیزیکی دانش 
آموزان وجود دارد، و تنها چیزی که امسال در مدرسه 
وجود ندارد، اجبار حضور دانش آموزان است و افرادی که 
نخواهند فرزندانشان را به مدرسه بفرستند، بستر آموزش 

مجازی برایشان فراهم شده است.
صورت  هر  در  گفت:  مازندران  در  دولت  عالی  نماینده 
والدین دانش آموزان باید به آموزش و پرورش در امر 
آموزش و تصمیم گیری ها برای حضور فیزیکی و یا عدم 
حضور اعتماد داشته باشند تا بتوانیم این مرحله را پشت 
سر بگذاریم و سلامت دانش آموزان از هر چیزی برای ما 

مهم تر است.
حسین زادگان افزود: برای حفظ سلامت دانش آموزان 
تمام پروتکل های بهداشتی رعایت خواهد شد و نظارت 
چند لایه ای نیز به طور دقیق انجام خواهد شد و هرگونه 
کم و کاستی در رعایت پروتکل های بهداشتی در مدارس 
بر عهده آموزش و پرورش و در دانشگاه ها نیز بر بر عهده 
مسئولان این بخش از موسسات آموزشی کشوری است.

های  پروتکل  رعایت  بر  نظارت  امر  در  داد:  ادامه  وی 
بهداشتی در تمام سطوح و حتی مدارس معاونین معین 
انتخاب شده اند که در مناطق مختلف استانی این نظارت 
ها را انجام می دهند و هر گونه کم و کاستی در این زمینه 
را گزارش می کنند و با هر گونه سهل انگاری در رعایت 

پروتکل های بهداشتی نیز برخورد می شود.

لغو اعزام زایر پیاده روی اربعین

استاندار مازندران همچنین در مورد برنامه ستاد ملی و 
استانی مقابله با کرونا برای پیاده روی اربعین نیز اظهار 
داشت: بر اساس تصمیم مسئولان عراقی، در اربعین سال 
جاری به دلیل درگیری این کشور با ویروس کرونا، آن ها 
پذیرای هیچ زایری نخواهند بود و به طور طبیعی پیاده 

روی اربعین نیز برای سال جاری لغو شده است.
حسین زادگان یادآور شد: این آیین عزاداری در داخل 
کشور و استان مازندران نیز همانند دهه اول ماه محرم با 
رعایت پروتکل های بهداشتی انجام می شود و انتظار می 
رود که هیات های ما در مورد این آیین هم مانند دهه 

اول محرم عمل کنند.
نماینده عالی دولت در استان مازندران با قدردانی از مردم 
در رعایت پروتکل های بهداشتی اظهار داشت: باید رعایت 
پروتکل های بهداشتی و استفاده از ماسک با همین روند 
فعلی ادامه داشته باشد و صرفا با رعایت این پروتکل ها 
می توانیم بر کرونا غلبه کنیم و آمار بیماران را کاهش 

دهیم.
وی افزود : نظارت بر رعایت پروتکل های بهداشتی باید 
سفت و سخت در واحدهای صنفی ادامه داشته باشد و 
با متخلفان در این حوزه نیز از سوی دستگاه های متولی 
برخورد شود و واحدهایی که در رعایت پروتکل ها کم 

کاری می کنند در صورت تداوم باید تعطیل شوند.
ویروس کرونا سی ام بهمن ماه سال گذشته با شناسایی 
۲ بیمار در مازندران شیوع یافت و پس از حدود ۲ ماه روند 
صعودی با رعایت پروتکل های بهداشتی از اردیبهشت 
ماه سال جاری در پیک اول به روند نزولی رسید به گونه 
ای که تمام فعالیت های اقتصادی و اجتماعی به حالت 

عادی بازگشت.
طبق گزارش رسمی از نیمه دوم تیر ماه سال جاری پس 
از سه ماه به دلیل آنچه که عدم رعایت پروتکل های 
بهداشتی اعلام شده است ، این استان بار دیگر به پیک 
دوم ویروس کرونا رسید به گونه ای که پس از حدود ۲ 
ماه بار دیگر با رعایت پروتکل های بهداشتی آمار مبتلایان 
به ویروس کرونا در استان روند کاهشی به خود گرفت و 
هم اکنون در بیمارستان های ۲ دانشگاه علوم پزشکی 

مازندران و بابل حدود ۷۰۰ بیمار بستری هستند.

شمار بهبودیافتگان کرونا به
 344 هزار و 516 تن رسید

سخنگوی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی گفت: 
با فوت ۱۱۶ بیمار کرونای دیگر در ۲۴ ساعت گذشته، شمار 
به ۲۳ هزار و ۲۹  بیماری کووید۱۹ در کشور  جانباختگان 
نفر رسید و ۲۸ استان در وضعیت قرمز یا هشدار کرونا قرار 
دارند. تاکنون344 هزار و 516 نفر از بیماران، بهبود یافته و از 

بیمارستان ها ترخیص شده اند.
سیما سادات لاری روز گذشته درباره آخرین آمار مبتلایان 
از  ناشی  فوت  موارد  و  کشور  در  کرونا  ویروس  به  قطعی 
این ویروس افزود: تا دیروز و بر اساس معیارهای قطعی 
تشخیصی، دو هزار و ۱۳۹ بیمار جدید مبتلا به کووید۱۹ در 
کشور شناسایی شد و هزار و ۱۳۸ نفر بستری شدند. با این 
حساب، مجموع بیماران کووید۱۹ در کشور به ۳۹۹ هزار و 

۹۴۰ نفر رسید.
سخنگوی وزارت بهداشت گفت: خوشبختانه تاکنون ۳۴۴ هزار 
و ۵۱۶ نفر از بیماران، بهبود یافته یا از بیمارستان ها ترخیص 
شده اند. همچنین ۳۷۶۸ نفر از بیماران مبتلا به کووید۱۹ در 
وضعیت شدید این بیماری تحت مراقبت قرار دارند و تاکنون 
سه میلیون و ۵۳۲ هزار و ۸۷۳ آزمایش تشخیص کووید۱۹ 

در کشور انجام شده است.
لاری با اعلام اینکه همچنان ۱۳ استان کشور در وضعیت قرمز 
و ۱۵ استان در وضعیت هشدار کرونا هستند، گفت: بر اساس 
آخرین اطلاعات کرونا در کشور، استان های تهران، مازندران، 
گیلان، قم، اصفهان، خراسان رضوی، آذربایجان شرقی، کرمان، 
خراسان شمالی، سمنان، یزد، زنجان و قزوین در وضعیت 
قرمز قرار دارند. همچنین استان های آذربایجان غربی، البرز، 
فارس، لرستان، هرمزگان، اردبیل، بوشهر، کرمانشاه، کهگیلویه 
و  ایلام، چهارمحال  مرکزی،  بویراحمد، خراسان جنوبی،  و 

بختیاری، گلستان و خوزستان در وضعیت هشدار قرار دارند.
لاری گفت: با خروج آمریکا از برجام، نقض یکجانبه قوانین 
بین المللی، بی توجهی به مصوبات بین المللی و ادامه و 
ایران،  اعمال سخت ترین تحریم های معاصر علیه ملت 
مسدودسازی کانال های تامین مالی و فشار به شرکت هایی 
دارویی و تجهیزات پزشکی و منع آنها در فروش این اقلام 
به ایران، تامین نیازهای سلامت مردم را با مشکلات جدی 

مواجه کرده است.
وی گفت: اکنون به رغم مواجهه همه جانبه کشور با اپیدمی 
کرونا و با وجود تلاش همه جانبه و جهادگرانه مسئولان نظام 
سلامت در این شرایط حساس و پیچیده، با نقص غیر قانونی 
و آشکار قوانین بین المللی از طرف آمریکا بزرگترین تهدید 

قرن حاضر علیه ملت ایران رقم خورده است.
اعمال هر گونه سیاست  افزود:  سخنگوی وزارت بهداشت 
خصمانه و ضد حقوق بشر دولت آمریکا علاوه بر تضییع حقوق 
ملت ایران، عواقب ناگواری برای سلامت و امنیت جهان به 
همراه دارد. ارسال نامه وزیر بهداشت به مدیر کل سازمان 
بهداشت جهانی و اشاره وی به توافقات جمهوری اسلامی 
ایران در مبارزه با کرونا و فراخوان آن سازمان برای رفع تحریم 
های ظالمانه علیه ملت ایران بیانگر اقدامات ضد حقوق بشر 

آمریکا علیه ملت ایران است.
دسترس  از  و  پزشکی  تجهیزات  و  دارو  تحریم  گفت:  وی 
دورنگه داشتن این اقلام ضروری سیاست ظالمانه آمریکا علیه 
سلامت ملت ایران را ثابت می کند اما ملت ایران با رعایت 
پروتکل های بهداشتی سرافرازانه و سربلند از این آزمون سخت 

عبور می کنند.

کرونا در ایران

»دنیای هوادار« یاد و خاطره شهدا به ویژه 
شهید قدیر بزرگ خو را گرامی می دارد

سلامت

اصغر قلندری

  نویسنده و روزنامه نگار
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اجتماعی

رئیس جمهوری با تاکید بر این که کشور به مساله آینده 
جوانان توجه دارد، گفت: از خانواده ها می خواهم در برابر 
شبهه افکنی ها تسلیم نشوند و کاملا هوشیار باشند و بدانند 
هم وزارت بهداشت و درمان و هم وزارتخانه های آموزش و 

پرورش و آموزش عالی همه توان خود را به کار گرفته اند.
به گزارش »دنیای هوادار«، حجت الاسلام والمسلمین حسن 
روحانی روز گذشته در جلسه ستاد ملی مقابله با کرونا، 
گفت: از همه معلمین سراسر کشور و اساتید، وزارتخانه های 
آموزش و پرورش و آموزش عالی به دلیل این که موفق 
را به روی دانش  شدند درب مدارس و درب دانشگاه ها 
آموزان و دانشجویان باز بگذارند تشکر می کنم.  برای ما 
خیلی مهم بود که در شرایط کرونا بتوانیم همه ابزار و 
امکانات لازم را در اختیار بگیریم، پروتکل ها مورد مراعات 
قرار بگیرد و نوجوانان و جوانان از فرصت یادگیری و علم و 

دانش استفاده کنند.
رئیس جمهوری گفت: همه تلاش ما این است که همزمان 
برای  بقیه کارهای لازمی که  بتوانیم  با کرونا  با مقابله 
زندگی و آینده مردم مورد نیاز است آن ها را هم با حفظ 

پروتکل های بهداشتی اجرایی و عملیاتی کنیم.
وی اضافه کرد: جمعیت قابل ملاحظه ای به تحصیل علم 
می پردازند. بیش از ۱۴ میلیون دانش آموز داریم از طرف 
دیگر دانشگاه ها، فرصت های تحصیلی تکمیلی و حوزه 
علمیه در کنار هم یک جمعیت بیست میلیونی را تشکیل 

می دهند.
رئیس جمهور ادامه داد: آن هایی که می گویند درس، علم و 
دانش مهم نیست بحث زندگی بیست میلیون نفری است 
که خودشان را آماده کردند یاد بگیرند، بیاموزند و صاحب 
مهارت شوند و بتوانند آینده خود را بسازند. یعنی بگوییم 
این جوانان نسبت به آینده خود هیچ اطمینانی نداشته 
باشند، هراس داشته باشند، درس نخوانند و بیکار در خانه و 
خیابان باشند. آثار سویی که در روحیه جوانان ایجاد می کند 

بسیار خطرناک است.
 روحانی اظهارداشت: خیلی مهم است که درب دانشگاه و 
مدرسه را باز بگذاریم اما در عین حال منحصر هم نکنیم که 
صرفا از طریق حضور باشد، اگر فردی مشکلی دارد بتوانیم از 
طریق فضای مجازی و صدا و سیما آموزش های لازم را در 

اختیار آن ها قرار دهیم.
وی گفت: من از خانواده ها می خواهم در برابر شبهه افکنی ها 
تسلیم نشوند و کاملا هوشیار باشند و بدانند هم وزارت 
بهداشت و درمان و هم وزارتخانه های آموزش و پرورش و 
آموزش عالی همه توان خود را به کار گرفته اند تا جوانان و 
نوجوانان ما بتوانند در محیط سالمی درس خود را ادامه 

دهند.

باید هم به آموزش و هم پرورش توجه کنیم

رئیس جمهوری یادآور شد: آموزش یک بعد مهم است اما 
یک بعد مهم دیگر که گاهی از خود آموزش هم مهمتر 
است، بعد پرورشی است. یعنی دانش آموز باید سر کلاس 

علم ها  از  بسیاری  شاید  شود.  مواجه  استاد  با  و  بیاید 
و دانش ها را از طریق دیگر آموخت اما درس استاد چیز 
دیگری است. پای درس استاد نشستن و زانو زدن در برابر 
استاد مفهوم دیگری دارد و فضای دیگری ایجاد می کند 
بنابراین باید هم به آموزش و هم به پرورش و هم به جسم 

و هم به جان توجه کنیم.
رئیس دولت تدبیر و امید یادآورشد: امروز آموزش ما یک 
آموزش ترکیبی است و حضور دانش آموزان در بسیاری از 
مدارس به صورت شیفتی است اما در عین حال راه برای 
جوانان باز شد. کاری که آموزش و پرورش و دانشگاه ها در 
هفته گذشته انجام دادند فضایی را به روی جوانان باز کردند 

و روحیه و نشاطی را ایجاد کردند.
وی با تاکید بر این که کشور به مساله آینده جوانان توجه 
دارد، گفت: بعضی ها ناراحت و عصبانی هستند. به خصوص 
کانال های ضدایرانی خارج  نشین از این که در داستان کرونا 
همه چیز به روال درست پیش می رود و مدیریت می شود، 

ناراحت هستند.
برخی  از  گزارشاتی  اطلاعات  وزارت  اخیرا  افزود:  روحانی 
موسسات  آمریکایی داد که آن ها چقدر از این موضوع 
عصبانی هستند که ایران در حال تحریم با این فشارها چگونه 
هم مغازه اش باز است و مردم رفت و آمد می کنند و هم 
مجالس عزاداری و هم مساجدش به پا است، بیمارستان ها 
به مردم می رسند و مردم پشت درب بیمارستان نماندند، با 

کمبود دارو مواجه نیستند.
وی افزود: در آن گزارشات نوشته که ما این همه فشار 
درست کردیم که در کرونا مردم به خاطر فشار دارو و پزشک 
و بیمارستان و تخت و آی سی یو به تنگ بیایند و به 
خیابان بریزند اما الان موجب تشکر از دولت ایران شده 
و کشورهای منطقه همه نگاهشان به ایران است و همه 

می بینند که ایران به بهترین وجه با کرونا مقابله کرده است. 
این نشان می دهد که دشمنان از آن هایی که دنبال علم 
و دانش هستند و خانواده هایی که آینده فرزندان خود را 

می خواهند ناراحت هستند.
رئیس دولت تدبیر و امید افزود: ما نمی دانیم کرونا تا چه 
زمانی ادامه دارد و چه زمانی تمام می شود مشخص نیست؛ 
باید پروتکل ها را رعایت کنند و پایش و نظارت باید به 

خوبی انجام گیرد.
و  بهداشت  وزارت  از تلاش های  قدردانی  روحانی ضمن 
درمان گفت: در گزارش امروز آمده است که در شهر بم در 
استان کرمان بسیار خوب عمل شده بود، در یک شهر دیگر 
در خوزستان خوب عمل نشده بود در حالی که همه باید 
توجه داشته باشیم و تمام اصول بهداشتی را مراعات کنیم.

رئیس جمهوری با اشاره به آمارهای جهانی کرونا ادامه داد: ما 
فکر می کنیم که کرونا و مسائلی که پیش آمده برای بیماران 
زمینه ای و سالمندان هراس ایجاد کرده است، در حالی که 
بنابر آمار جهانی ۱۷ درصد جوانان گروه سنی ۲۴ تا ۳۰ سال 
دچار اضطراب و افسردگی هستند به ویژه چشم انداز آینده 
برای آنان روشن نیست که شغل و آینده آنان چه خواهد شد.

خانواده ها منافع فرزندان خود را در نظر بگیرند

وی با بیان اینکه آینده جوانان و برنامه ریزی برای آینده بسیار 
مهم است، گفت: همه باید دست به دست هم بدهیم و 
خانواده ها نیز منافع خود و فرزندانشان را در نظر بگیرند و 
به بوق هایی که در کشورهای مختلف به راه انداخته شده 
است توجه نکنند؛ آن ها )دشمنان( خیلی عصبانی هستند 
که چگونه با تحریم و فشار آنان مردم ایران همبستگی خود 
را حفظ کرده و دست به دست هم داده و پروتکل ها را 
مراعات می کنند و رعایت اصول بهداشتی خاری در چشم 

دشمنان ما است.
روحانی با بیان اینکه مسیر و روند مقابله با کرونا به خوبی 
پیش می رود، ادامه داد: ماجرای کرونا با همه مشکلات 
دیگر متفاوت است. زمان سیل و زلزله و یا یک بیماری 
مانند آنفلوآنزا محدود است و بالاخره تمام می شود، آنفلوآنزا 
هم هر سال شایع می شود و دو تا سه ماه در زمستان 
محدود می شود و مردم از آن عبور می کنند، اما کرونا زمان 
مشخصی ندارد و معلوم نیست که چند ماه دیگر ادامه دارد 
و ما تا چه زمانی باید با آن مقابله کنیم و مخصوص به یک 
منطقه هم نیست و سراسر کشور، منطقه و جهان را درگیر 
کرده است و هیچ جایی  در دنیا نداریم که از کرونا متحمل 

خسارت نشده باشد.

دولت

»رئیس جمهور«:

کشور به آینده جوانان توجه دارد

تلاش بر تقویت تیم گل ریحان است
»منصور بیک وردی« -رئیس هیات فوتبال البرز- گفت: با توجه به ظرفیت های تیم فوتبال 

گل ریحان البرز، تلاش ها بر تقویت این تیم است.

قراردادهای نجومی در پایان دولت دوازدهم؛
فوتبال آلوده تر از بازار سرمایه؟!

این روزها نقل است »فیفا« 
برای  اگر  که  كرده  تهدید 
افرادی كه پای قرارداد »مارک 
ویلموتس« را امضا كرده اند، 
كنید،  صادر  قضایی  حكم 
در  دولت  دخالت  خاطر  به 

فوتبال، تعلیق خواهید شد!
و  تهدیدی  چنین  از 
تهدیدهایی كه قبل از این و متاثر از شایعه بركناری روسای 
وقت فدراسیون فوتبال مطرح می شد، چه استباطی باید 
داشت؟ یكی از اعضای هیات مدیره باشگاه استقلال اخیرا طی 
نامه ای به رئیس قوه قضائیه ادعا كرده اگر شرایط بازگشت 

استراماچونی فراهم نشود، استقلال ضرر می كند!
از چنین نامه ای با وجود ابلاغیه وزارت ورزش و تاكید كمیته 
تعیین وضعیت فدراسیون فوتبال مبنی بر »منع به كارگیری 
مربی و بازیكن خارجی«، چه استنباطی باید داشت؟ در حالی 
كه استقلال و پرسپولیس با بحران مالی رو به رو هستند و 
زمزمه بستن پنجره نقل و انتقالات آن ها از گوشه و کنار 
مطرح است، صحبت هایی از قراردادهای اخیر این دو باشگاه 
با بازیكنان به گوش می رسد كه دل اقشار كم درآمد را به درد 
آورده است! از عقد چنین قراردادهایی با توجه به خروجی 

فوتبال ما چه استباطی باید داشت؟
درباره مواردی كه اشاره شد و موارد بی شمار دیگری كه فاكتور 
گرفته شد، چه قضاوتی باید داشت؟ آیا نباید پرسید كه این 
فوتبال دارد به كجا می رود؟ چرا از فیفا »لولو« ساختیم كه باید 
در مسائل قضائی كشور ما هم دخالت كند؟ چرا باید یك عضو 
هیات مدیره باشگاهی كه زیر مجموعه وزارت ورزش است 
مستقیما به رئیس قوه قضائیه نامه بنویسد و از او استمداد 

بطلبد؟ پشت این مكاتبه چه نگرش سیاسی نهفته است؟
چرا باید در چنین اوضاع اقتصادی كه مردم مشكل معیشتی 
دارند، دو باشگاهی كه زمزمه واگذاری آن ها مطرح است )!( 
قراردادهای نجومی منعقد كنند؟ ربط این موضوع به پایان 

عمر دولت دوازدهم چیست؟
واقعیت این است که فوتبال ما به خاطر سوءمدیریت و البته 
ده ها دلیل دیگر، چنان بی در و پیكر شده كه از سر و روی آن 

رشوه، اختلاس، دلالی و... در یك جمله فساد می بارد!
چرا فوتبالی كه باید ضمیر پاك داشته باشد و تنها دلخوشی 
مردم مظلوم ایران قلمداد می شود به چنین احوالی گرفتار 
شود؟ این چه حرفی غلطی است كه فوتبال ما با این احوال 
در مقایسه با اختلاس های هزار، هزار میلیاردی كه در جامعه 
اسلامی )!( ما نهادینه شده، پاك تر است؟ ماجرای ویلموتس 
و تهدید لولو پاك تر است یا قراردادهای نجومی در پایان دولت 

دوازدهم با زمزمه واگذاری سرخابی؟

قلندر

مجید  سعیدی
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شهری »بشير جمايل« -رئيس جمهور  38 سال پیش در چنین روزی، 
منتخب لبنان- بر اثر انفجار بمب كشته شد. اين بمب در ساختمان 

حزب الکتائب )فالانژ( لبنان کار گذارده شده بود.

در چنین روزی!

»دنیای هوادار« گزارش می دهد؛

استارت آپ ها و سه تغییر 
کرونایی در مسافرت ها

از  گردشگری  حوزه  استارت آپ های  برخی  یافته های 
سه تغییر در شکل مسافرت خانوارها در ایام کرونا خبر 
می دهد. هر چند هنوز نبض سفر به وضعیت قبل از کرونا 
برنگشته، اما همین مسافرت های محدود نشان می دهد 
با  برنامه ریزی زمانی ندارند و اغلب  خانوارها مثل قبل 
تصمیم ناگهانی اقدام به سفر می کنند. تغییرات به خاطر 

هزینه ها و محدودیت های کرونایی است.
به گزارش »دنیای هوادار«، شیوع ویروس کرونا خیلی 
زود حجم سفرها در دنیا را تا ۹۰ درصد کاهش داد و در 
برخی مناطق جهان به صفر رساند اما اکنون در خیلی از 
کشورها تغییر جدی در سبک سفر گردشگران رخ داده 
است از جمله در کشورمان که البته به دلیل رکود عمیق تر 
گردشگری در ایران- نسبت به سایر کشورها- این تغییر 
آنچنان محسوس نیست. این سبک جدید سفر دو رکن 
اصلی دارد یکی از آن ها جایگزین کردن مقاصد نزدیک 
محل سکونت به مقاصد توریستی دور و دیگری مربوط 
به کاهش زمان برنامه ریزی برای سفر- تصمیم ناگهانی و 

حداکثر چند روز قبل از سفر- است.
خود  سفرهای  برای  گردشگران  گذشته  در  واقع  در 
مسافت های طولانی- خارج از استان- را در نظر می گرفتند 
اما امروزه توریست ها برای سفرهای خود مقاصد نزدیک به 
محل سکونت خود را انتخاب  می کنند. آمارهای مربوط 
به چنین سبک های مسافرتی در کشور که توسط برخی 
نشان  است  شده  استخراج  گردشگری  استارت آپ های 
می دهد این نوع از سفر با رشد 24 درصدی نسبت به 
مدت زمان مشابه سال گذشته مواجه بوده است. علاوه 
بر آن گردشگران داخلی فاصله زمانی رزرو تا سفر خود 
را درحال حاضر تا 25 درصد قبل از کرونا کاهش داده اند. 
در گذشته، خانوارها سه هفته قبل از سفر برای مقصد 
گردشگری برنامه ریزی می کردند اما الان این برنامه ریزی به 

کمتر از یک هفته کاهش پیدا کرده است.
به  گردشگران  روزهای  این  سفرهای  اغلب  بنابراین 
با  سفرهای لحظه آخری تبدیل شده است. همچنین 
شیوع کرونا استقبال مردم از خدماتی که به صورت آنلاین 
افزایش چشمگیری  عرضه می شود  مجازی  فضای  در 
داشته که خدمات بازار گرشگری را نیز شامل می شود. در 
همین راستا علی طالشی یکی از فعالان بازار گردشگری 
عنوان کرد: از اوایل دهه 80 در ایران توریست های داخلی 
اماکن  و  تفریحی  تورهای  با  اینترنت  علت حضور  به 
اقامتی کوچک همچون اقامتگاه های بوم گردی در نقاط 

از سوی  استقبالی که  با  آشنا شده اند.  مختلف کشور 
گردشگران برای اقامت در بوم گردی ها در ماه های ابتدایی 
از  قابل توجهی  شکل گیری آن ها وجود داشت؛ تعداد 
بازسازی شد  اقامت میهمانان  برای  خانه های متروک 
تا ساکنان روستاها کسب  امر موجب شد  که همین 
موجب  بوم  گردی ها  با  آشنایی  همچنین  کنند.  درآمد 
شد تا توریست ها بدانند مقاصد گردشگری منحصر به 
سواحل شمال و جنوب و شهرهای بزرگ نیست بلکه 
روستاهای بکر اطراف استان ها نیز مکان های مناسبی 
برای سفر هستند. با ظهور خدمات اینترنتی مربوط به 
حوزه گردشگری کم کم اقتصادی شکل گرفته که تبدیل 
در  اقتصادی  رشد  مویرگ های  و  رگ ها  شریان ها،  به 
جوامع کوچک و محلی شد. این جریان اقتصادی که به 
نوعی سرریز درآمد مناطق شهری و پردرآمدتر به مناطق 
کمتر توسعه یافته و روستایی بود، با خود نه فقط درآمد 
برای جوامع محلی و کسب وکارهای مستقر در آن ها 
توسعه  و  اقتصادی  به عدالت  بلکه  آورد  ارمغان  به  را 
مناطق کمتر توسعه یافته، احیای جوامع محلی، مهاجرت 

معکوس و حفظ محیط زیست نیز کمک کرد.

سفر کردن متوقف شد؟!

شیوع ویروس کرونا علاوه بر مشکلاتی که در خصوص 
سلامت افراد ایجاد کرد؛ مشکلات اقتصادی قابل توجهی 
را نیز در پی داشت به طوری که این مشکلات منجر به 
بیکاری تعداد قابل توجه پرسنل فعال در حوزه های کاری 
مختلف شد. یکی از فعالیت هایی که در اثر شیوع ویروس 
کووید-  19 کاملا متوقف شد »سفر کردن« بود که همین امر 
موجب شد میلیون ها نفر در ایران که در کسب وکارهای 
کوچک گردشگری مشغول به کار بوده اند کسب وکارهای 
خود را از دست بدهند. طالشی در این باره گفت: سایر 
کشورها از فرصت  ایجاد شده در دوران کرونا بهره برده و 
به تغییر عادات سفر گردشگران همچون تغییر اجباری از 
گردشگری بین المللی به داخلی و سفرهای نزدیک به چشم 
یک فرصت نگاه کردند که می توان در سایه آن ها رشد 

گردشگری را شاهد بود.
علاوه بر آن سبک و نحوه سفر رفتن توریست ها نیز با 
حضور ویروس کرونا دستخوش تغییر قابل توجهی شد 
به طوری که درحال حاضر اغلب افراد برای سفر رفتن از 
ماشین شخصی به جای هواپیما و قطار و اتوبوس استفاده 

می کنند.

مدیریت شهریگزارش

»خلیلی اردکانی« خبر داد؛

پیگیری جدی الکترونیکی شدن مناطق شهرداری 

تشدید نظارت بر رعایت شیوه نامه های 
بهداشتی و خدمات رسانی تاکسی ها

اشاره  الکترونیک  شهرداری  اندازی  راه  به  اردکانی  خلیلی 
دنبال  به  جدی  طور  به  شهری  مدیریت  کرد:  تصریح  و 

الکترونیکی کردن مناطق شهرداری است.
اردکانی  خلیلی  هوادار«، محمدحسین  »دنیای  گزارش  به 
توسعه و آبادانی شهر را در گرو مشارکت مردم عنوان کرد و 
گفت: اگر نگاهی به شهر داشته باشیم می بینیم در جای  
جای شهر، پروژه های زیرساختی در حال احداث هستند و هر 
گوشه شهر به کارگاهی بزرگ تبدیل شده است، پروژه هایی 

که این روزها چهره شهر را تغییر داده اند.
وی افزود: بی شک برای تحقق مشارکت مردم باید با تمام 
توان اعتماد سازی کرد و بدون تردید برای ایجاد توسعه 
از اهداف، وظایف،  پایدار، باید در جهت آگاه کردن مردم 
گام  شهری  مدیریت  خدمات  و  عملکردها  ها،  ماموریت 
برداشت، از آنجایی که شهرداری یک نهاد غیر دولتی است 
برای بقاء و ارتقاء کیفیت خدمات خود نیاز به درآمدزایی و 

استفاده از شیوه های نوین دارد.
خلیلی اردکانی در بخش دیگری از سخنانش به راه اندازی 
شهرداری الکترونیک اشاره و تصریح کرد: مدیریت شهری 
به دنبال الکترونیکی کردن مناطق شهرداری است و در این 
راستا گامی نوین در تحقق توسعه پایداری شهری برداشته 
پنجم  دوره  ابتدای  از  مجازی  شهرداری  اندازی  راه  است. 
شورای اسلامی شهر در دستورکار قرار گرفته است و تاکنون 

در مناطق 8 و 9 این اقدام انجام شده است.

معاون نظارت و امورمناطق سازمان تاکسیرانی شهر تهران از 
تشدید نظارت بر شیوه نامه های بهداشتی مقابله با کرونا و 
با  همزمان  تاکسیرانی  ناوگان  در  مناسب  رسانی  سرویس 

بازگشایی مدارس و شروع فصل پاییز خبر داد.
به گزارش »دنیای هوادار«، سید امیر هنجن با بیان این خبر 
گفت: همزمان با بازگشایی مدارس، تیم های بازرسی و گشت 
های نظارتی از 6:30 صبح در محل های تجمع مسافرین 
مستقر هستند و این اماکن را تحت رصد دارند که با توجه به 
احتمال موج جدید کرونا در فصل پاییز، علاوه بر بررسی عملکرد 
و سرویس رسانی مناسب تاکسی ها، رعایت کامل دستورالعمل 
های بهداشتی در ناوگان تاکسیرانی شهر تهران را نیز کنترل 
می کنند.هنجن افزود: اجرای طرح فاصله گذاری اجتماعی، 
تاکسیران و  برای  از ماسک  استفاده  الزام  قانون 3 مسافر، 
مسافر، ضدعفونی مستمر فضای تاکسی از مهم ترین موارد 

دستورالعمل بهداشتی مقابله با کرونا است.
وی با اشاره به اینکه توزیع رایگان محلول های ضدعفونی کننده 

دست، سطوح و ماسک تنفسی طبق روال در حال اجراست، 
به آغاز توزیع ماسک های قابل شستشو در بین تاکسیرانان 
نیز اشاره کرد و افزود: تمهیدات و اقدامات اجرایی ویژه فصل 
بازگشایی مدارس و مقابله با موج جدید کرونا در فصل پاییز 
به تمامی مدیران، ناظران و گشت های نظارتی مناطق 22 گانه 

ابلاغ شده است.
هنجن نظارت بر جابه جایی مسافر، اعزام تاکسی های کمکی 
به محل های تجمع مسافرین و راه اندازی گشت مشترک ویژه 
نظارت بر سرویس مدارس با همکاری پلیس راهور را از دیگر 

تمهیدات سازمان تاکسیرانی شهر تهران برشمرد.
بنا بر اعلام روابط عمومی سازمان تاکسیرانی شهرتهران، معاون 
امورمناطق و نظارت سازمان تاکسیرانی شهر تهران یادآور شد: با 
توجه به بازگشایی مدارس و امکان شکایات احتمالی، رسیدگی 
به پیام های 1888 با حساسیت بیشتری نسبت به قبل انجام 
پاسخگوی  ارتباطی،  این ظرفیت  از  استفاده  با  و  می شود 

شهروندان هستیم.

پایتخت
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فرهنگی
»خورشید« هم از جشنواره ونیز جایزه برد

فیلم »خورشید« مجید مجیدی هم در بخش جوایز جنبی جشنواره توانست صاحب یک جایزه شود. 
بنا به اعلام سایت جشنواره، فیلم »خورشید« مجید مجیدی موفق به دریافت جایزه »لانترنا ماجیکا« 

شده است.

در راستای انتخاب مدیرکل جدید
 ورزش و جوانان استان البرز؛

خواهشا رسیدگی به وضعیت فوتبال 
استان را در اولویت قرار دهید

»مجتبی  پیش،  روز  چند 
جانعلی« به سمت مدیر کلی 
اداره ورزش و جوانان استان 
البرز منصوب شد و به عنوان 
جایگزین »امیر غفرانی«، به 
سکانداری ورزش استان البرز 

منصوب شد.
ایشان  برای  امر  ابتدای  در 
در این سمت آرزوی موفقیت و سعادت را داریم، اما در 
ابتدای کارشان وظیفه ای خطیر، درخصوص رشته فوتبال، 

به جناب جانعلی و همکارانشان محول شده است.
البرز  استان  ساحلی  فوتبال  و  فوتسال  فوتبال،  اوضاع 
به شکل عجیبی قمر در عقرب است. شرایط هیچکدام 
از نمایندگان استان البرز در رشته های نامبرده، به هیچ 
آمدن  با  امیدواریم  و  نیست  مطلوب  و  مناسب  وجه 
جناب جانعلی کمی شرایط بهتر شود و با تعامل بیشتر 
با نمایندگان استان و مسئولان ذی ربط، اوضاع رو به 

بهبودی قرار گیرد.
پس از عدم حمایت سایپا و خروج این تیم از استان البرز، 
دیگر نماینده ای در بالاترین سطح فوتبال کشور نداشتیم و 
با اوضاع فعلی رسیدن به این عنوان، آرزویی محال است.

در لیگ دسته یک، تنها یک نماینده داریم که با مشکلات 
عدیده ای دست و پنجه نرم می کند و مدیران گل ریحان هم 
مانند سایپایی ها به دنبال خروج از استان و رفتن از کرج 
هستند و این فصل هم برای چندمین بار گل ریحانی ها از 

صعود بازماندند.
در لیگ دو متاسفانه دیگر در این فصل از مسابقات نماینده 
ای نداریم و شهدای رزکان کرج که یک تیم بومی بود و با 
تلاش فراوان از لیگ های استان به لیگ دو رسیده بود، با 
بی مهری های فراوان و بدون هیچ حمایتی پس تنها یک 
فصل حضور در لیگ دو، به لیگ سه سقوط کرد و بدترین 

اتفاق ممکن برایش رخ داد.
با  گذشته  فصل  در  البرز  مقاومت  فوتسال،  رشته  در 
مشکلات مالی فراوانی رو به رو بود و حتی تصمیم به 
قطع همکاری با استان و عدم تیمداری در کرج هم گرفته 
بودند که بنا به دلایلی منصرف شدند، حالا هم باز هم می 
خواهند در استان البرز تیمداری کنند اما هنوز هم تکلیف 
اینکه فصل آینده، مشکلات فصل گذشته را دارند یا ندارند 

را کسی نمی داند.
در فوتبال ساحلی هم مدت هاست نماینده ای نداریم، گرچه 
یک زمانی با ایران توسعه کرج چهارسال متوالی پوکر کردیم 
و به عنوان قهرمانی رسیدیم، اما درحال حاضر که بازهم طبق 
هدفی که برای بازگرداندن ایران توسعه به سطح اول فوتبال 
ایران است، طبق معمول هیچ حمایتی از این کار نمی شود 

و تلاشی برای بازگشت ایران توسعه در کرج وجود ندارد.
اینها همه خلاصه ای کوتاهی از وضعیت نامطلوب فوتبال 
استان البرز بود، استان البرز کم استعداد در این رشته ها 
ندارد اما وضعیت تیم های پایه استان هم چندان مطلوب 
نیست، امیدواریم مدیر کل جدید اداره ورزش، در خصوص 
کمک و اختصاص بودجه ای به نمایندگان استان برای 
حضور قدرتمندتر مسابقات هم برنامه هایی داشته باشند.

حال خوشبین هستیم که با روی کار آمدن مجتبی جانعلی 
باز هم بتوانیم در رشته های گفته شده حرفی برای گفتن 
داشته باشیم، ایجاد تعامل بین مسئولان استانی و شهری 
و آشتی دادن آنان با ورزش و قطعا سر و سامان دادن به 
وضعیت فوتبال استان می تواند شروعی قدرتمند برای 
مدیر جدید اداره ورزش استان البرز باشد، البته درصورتی که 
فوتبال جزو اولویت های اول برنامه های اجرایی مدیریت 

جدید اداره ورزش و جوانان استان البرز باشد.

یادداشت

شب گذشته به شکرانه ی »روز ملّی سینما« به اهتمام خانه 
سینما، منطقه ی آزاد عباس آباد و بنیاد سینمایی فارابی 
شاهد و ناظر مراسمی بودیم تحت  عنوان: »اوّلین آئین 
تجلیل از افتخار آفرینان سینمای ایران در عرصه ی بین المللی 
در سال ۲۰۱۹« -که جملگی از افراد شناخته شده و عموماً 

همیشگی- تقدیر به عمل آورده شد.
جای بسی شگفتی ست که در این شب هیچ یادی از هیچ 
کدام از فعالان جریان فیلم کوتاه و موفقیت هایی که توسط 
آن ها در طول سال گذشته به دست آورده بود نشد. دلیل 
این »نادیده انگاری« دستاوردهای این قشر -عموما تجربه 
گرا- در روز ملّی سینما چیست؟ چطور می توان به سادگی از 

کنار آن عبور کرد؟ مگر نه اینکه خیل عظیمی از فیلم سازان 
این سینما از سکوی پرتابی به نام فیلم کوتاه ]درست یا غلط[ 
بهره می برند تا جایگاه خود را در عرصه ی سینمای داستانی 
مستحکم کنند؟ پس چه چیزی مانع از آن می شود که در 
این روز بغایت مهّم، هیچ وقع و اهمیتی برای فیلم کوتاه 
قائل نشوند؟ ویترین آثار کوتاه و مستند و همچنین آثار 
آلترناتیو این سینما جذابیت پرداخت ندارد که دوستان به 
آن روی خوش نشان نمی دهند؟ چون بانی و برگزارکنندگان 
این مراسم از وجود »فیلم کوتاه« و تاثیرگذاری اش در 

سینمای ایران آگاه هستند...
ماهنامه سراسری »فیلم کاو«

دریچه

نادیده انگاری »فیلم کوتاه«؛ عادت یا...؟

به انتخاب پنجاه و سه نویسنده و منتقد ماهنامه سینمایی »برش های کوتاه«؛

»اصغر فرهادی«، بهترین کارگردان دهه نود سینمای ایران شد

»گیسوم« در نوبت اکران قرار گرفت

»اصغر فرهادی« به انتخاب پنجاه و سه نویسنده و منتقد 
به عنوان بهترین کارگردان دهه نود سینمای ایران معرفی 

شد.
ماهنامه  شماره  سومین  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
سینمایی »برش های کوتاه« ویژه بهترین کارگردانان دهه 
نود سینمای ایران به سردبیری »احمد شاهوند« منتشر 

شد.
پنجاه و سه نویسنده و منتقد بهترین کارگردانان دهه 
نود سینمای ایران را انتخاب کردند که اصغر فرهادی به 
اختلافی بسیار زیاد عنوان نخست را به خود اختصاص 
داد. سعید روستایی و هومن سیدی هم به ترتیب در رده 

های دوم و سوم ایستادند.
به انتخاب های با ترتیب نویسندگان و منتقدان از ده تا 
یک امتیاز و به انتخاب های بدون ترتیب، هر کدام 5 

امتیاز تعلق گرفت.
لازم به ذکر است ملاک رده بندی، ابتدا تعداد آرا و سپس 

مجموع امتیاز است.
رده بندی نهایی این نظرسنجی به شرح زیر است:

1. اصغر فرهادی )51 رأی، 441 امتیاز(

2. سعید روستایی )37 رأی، 224 امتیاز(
3. هومن سیدی )32 رأی، 132 امتیاز(

4. کیانوش عیاری )30 رأی، 203 امتیاز(
5. محمدحسین مهدویان )29 رأی، 146 امتیاز(

6. حمید نعمت اله )26 رأی، 138 امتیاز(
7. شهرام مکری )25 رأی، 157 امتیاز(
8. بهرام توکلی )23 رأی، 120 امتیاز(

9. نرگس آبیار )18 رأی، 86 امتیاز(
10. مانی حقیقی )14 رأی، 62 امتیاز(

لازم به ذکر است در شماره دوم ماهنامه »برش های 
کوتاه« که ویژه بهترین فیلم های دهه نود سینمای 
ایران بود، پنجاه و پنج نویسنده و منتقد در رأی گیری 
شرکت کردند که در نهایت »جدایی نادر از سیمین« )اصغر 
فیلم  بهترین  عنوان  زیاد،  بسیار  اختلافی  با  فرهادی( 
دهه نود سینمای ایران را از آن خود کرد و فیلم های 
»خانه پدری« )کیانوش عیاری( و »ابد و یک روز« )سعید 
روستایی( به ترتیب در رده های دوم و سوم قرار گرفتند.

رده بندی نهایی بهترین فیلم های دهه نود به انتخاب 
نویسندگان ماهنامه »برش های کوتاه« به شرح زیر است:

1. جدایی نادر از سیمین )اصغر فرهادی(
2. خانه پدری )کیانوش عیاری(

3. ابد و یک روز )سعید روستایی(
4. مغزهای کوچک زنگ زده )هومن سیدی(

5. فروشنده )اصغر فرهادی(
6. در دنیای تو ساعت چند است؟ )صفی یزدانیان(

7. ماهی و گربه )شهرام مکری(
8. پرویز )مجید برزگر(

9. سرخپوست )نیما جاویدی(
10. قصه ها )رخشان بنی اعتماد(

اسامی نویسندگان و منتقدانی که در این رأی گیری 
شرکت کردند عبارتند از:

جبار آذین، محسن آزاددل، ایمان آیینه دار، پاشا ابراهیمی، 
اکبری  جلیل  اردشیری،  مجتبی  پویا،  احمدی  سعید 
صحت، نزهت بادی، نیما بهدادی مهر، محسن بیگ آقا، 
محمد پورصادقی، امیرحسین تاجبخش، جابر تواضعی، 
نژاد، مصطفی جلالی  مهدی تیموری، شهرام جعفری 
فخر، عزیزا... حاجی مشهدی، شادی حاجی مشهدی، فائز 
حسینی، فرهاد خالدی نیک، مهرزاد دانش، رضا درستکار، 
سیفی،  محمدحسین  سلجوقی،  حمید  روزبهان،  رها 
صفوی،  سیدجواد  صائمی،  سیدرضا  شهبازی،  رامتین 
ایمان عظیمی، وحید فرازان، سیدحسام فروزان، نسیم 
قاضی زاده، سیدآریا قریشی، سهیلا قوسی، علی اصغر 
کشانی، مونا کریمی، علیرضا مجمع، زرنوش محمدی، 
مصطفی محمودی، مازیار معاونی، حامد مقدم، مرسده 
العابدین،  میرزین  شبنم  منوچهری،  محسن  مقیمی، 
احسان ناظم بکایی، انسیه نجفی، امید نجوان، امیرعلی 
نصیری، شبیر نعلبندیان، علی نعیمی، امیررضا نوری پرتو، 

سعیده نیک اختر.

فیلم سینمایی »گیسوم« با دریافت پروانه نمایش در 
نیمه دوم امسال روی پرده خواهد رفت.

به گزارش مشاور رسانه ای پروژه، با صدور پروانه نمایش 
فیلم سینمایی »گیسوم« به نویسندگی و کارگردانی نوید 
به تویی و تهیه کنندگی سعید سعدی پس از حدود ۱۰ 
ماه، این فیلم به احتمال فراوان در نیمه دوم امسال 
به نمایش عمومی درمی آید. ضمن اینکه گروه تولید 
قصد دارند فیلم را در صورت مهیا شدن شرایط برای 

جشنواره های داخلی و خارجی نیز ارسال کنند.
فیلمبرداری »گیسوم« اواخر سال گذشته در سکوت 

خبری و در شمال کشور انجام شد.

حسین  بنی آدم،  مارال  داودنژاد،  رضا  آهنگرانی،  پگاه 
صوفیان، شبنم گودرزی، سلمان فرخنده، پارسا بهشتی، 
شهرزاد حساس و شاهرخ فروتنیان، بازیگران این فیلم 

سینمایی هستند.
در خلاصه داستان ساخته نوید به تویی آمده:»سینه سرخ 
پرنده عجیبییه!؟، بهارا میره، زمستونا برمی گرده، از سرما 
و سختی نمی ترسه، کوچ نمی کنه، دونه اش رو پیدا 
میکنه، یا لونه  اش رو تغییر میده، ما همه مون سینه 

سرخیم...«
با  فیلم،  »گیسوم« محصول شرکت سینمایی فدک 
همکاری بخش فرهنگی و هنری کیا گالری و بخش 

فرهنگی و هنری مانا آرت مزون تهیه و تولید شده 
است.

دیگر عوامل اصلی این پروژه سینمایی عبارتند از: مدیر 
فیلمبرداری: محمد رسولی، مدیر صدابرداری: حسین 
مانا  لباس:  طراح  خلج،  کامران  گریم:  طراح  بشاش، 
موسیقی:  فربد،  مرتضی  طراح صحنه:  یزدانی امیری، 
صبا علیزاده، تدوین: مهدی سعدی، مدیر صداگذاری و 
ترکیب صدا: آرش قاسمی، اصلاح رنگ: فرهاد قدسی، 
جلوه های ویژه بصری: حسن پیله ور، جانشین تولید: 
مهدی بحری، مدیران تدارکات: زنده یاد ابراهیم شیروانی، 
عبدالرضا بهرامی و مشاور رسانه ای: امین اعتمادی مجد.

سینمای ایران

محمدرضا ولی زاده

  خبرنگار
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سردرگمی استقلال در آستانه لیگ قهرمانان آسیا؛

استراماچونی جادوگر نیست!

در آستانه آغاز مرحله حساس رقابت های فوتبال لیگ 
قهرمانان آسیا که قرار است از 24 شهریورماه در دوحه قطر 
برگزار شود و 4 نماینده ایران شامل پرسپولیس، استقلال، 
سپاهان و شهر خودرو نمایندگان ایران در این رقابت ها 
حضور دارند هنوز تکلیف سرمربی استقلال مشخص نیست 
و این در حالی است که مدیریت استقلال بدون توجه به 
ابلاغیه فدراسیون فوتبال مبنی بر عدم به کارگیری مربیان 

خارجی به دنبال جذب استراماچونی ایتالیایی است.
چند نکته در این خصوص وجود دارد که باید اول تکلیف 
آن ها روشن شود. نخست موضوع »فرهاد مجیدی« و 
داستان های او با استقلال است. فرهاد محبوبیت بالایی نزد 
هواداران استقلال دارد و ای کاش نصایح دلسوزان و رسانه 
ها را گوش می کرد و در بحرانی ترین شرایط آن هم بدون 
تجربه لازم هدایت استقلال را بر عهده نمی گرفت. فرهاد 
مجیدی وارث یک مربی جوان و باتجربه بود که حرفه ای 
ترین مربی بوده که طی این سال ها به باشگاه آبی ها آمده 

است و واقعا استقلال را متحول کرد.
استراماچونی واقعا استقلال را به سوی یک تیم جذاب 
پیش می برد ولی چه اتفاقاتی افتاد که رفت بماند. مجیدی 
استقلال را پذیرفت و تا نایب قهرمانی لیگ برتر هم این 
تیم را آورد ولی محبوبیت او در نیمه نهایی جام حذفی دو 
چندان شد. جایی که استقلال حریف سنتی اش پرسپولیس 
را به مدد ضربات پنالتی شکست داد و به فینال این رقابت 

ها راه پیدا کرد.
اشتباه دوم مجیدی ناشی از بی تجربگی او همین جا رخ 
داد. بلافاصله پس از عبور از پرسپولیس که هواداران در اوج 
شادمانی بودند فرهاد هم استعفاء داد! همان کاری که دو 
بار در زمان بازیگری اش کرد. استقلال در کورس قهرمانی بود 
که مجیدی در حساس ترین روزهای پایانی آن دوره به بهانه 
اینکه دخترش باید در امارات درسش را ادامه دهد رفت و 
لطمه بزرگی به استقلال زد تا استقلال از قهرمانی بیفتد. هر 
دو بار یعنی هم زمان بازیگری و هم پس از حضور در فینال 
حذفی مجیدی روی از استقلال برگرداند و هیچ توجیهی نیز 

قابل قبول نیست.
استقلال پیش از فینال خلع سلاح شده بود و به مصاف 
تراکتور رفت با شکست 3 بر دو قهرمانی جام حذفی را از 
دست داد. اینکار بهترین بهانه را دست مدیریت باشگاه داد 
که حسابی با مجیدی موضع داشت. فرهاد با کارنامه ای 
نیمه روشن استقلال را ترک کرد، بیانیه نوشت که به امید 
روزی که پلیدی ها از استقلال رخت بر بندد. آقای مجیدی 
کدام پلیدی؟ اگر کمی مدارا می کردی و استقلال را قهرمان 
جام حذفی می کردی هواداران و افکار عمومی با تو بودند و 
مدیریت هیچگاه نمی توانست دست به فرهاد مجیدی بزند 

ولی شما عجله کردید!
از آن طرف قضیه مدیران استقلال برای زهر چشم گرفتن از 
مجیدی و پاک کردن نام او از اذهان هواداران رفتند دنبال 
استرا تا به هر نحو ممکن این مربی خوشنام ایتالیایی را 
برای لیگ قهرمانان آسیا به دوحه بیاورد. در حالی مدیریت 
دنبال استراماچونی است که وزارت ورزش پس از رسوایی 
»ویلموتس گیت« با فدراسیون فوتبال ابلاغ کرد که هیچ 

مربی و بازیکن خارجی نباید وارد فوتبال ایران شود! این 
پارادوکس را چه کسی باید حل کند و پاسخگو باشد، نمی 

دانیم!
شخص وزیر که تحت فشار عجیب استقلالی ها بود اکنون 
گویا برای به دست آوردن دل هوادارن استقلال قانون را خم 
کرده و به مدیر استقلال گفتند برود ایتالیا و مستر استرا را 
بیاورد به هر نحو ممکن که هست! خب، آمدیم موضوع حل 
شد و استرا فردا روی نیمکت استقلال نشست. مگر او یک 

شبه می تواند معجزه کند؟!
استقلال در این چند هفته آنقدر که از خودش ضربه خورده از 
هیچ حریفی در این سال ها نخورده است پس چه انتظاری 
است که استراماچونی بیاید مانند یک منجی همه این 
مشکلات را حل کند؟ تنها در صورتی حضور استرا مقرون به 
صرفه است که او برای طی کردن مدت باقی مانده قراردادش 
بیاید ایران و هیچ شرطی را هم پیش پای او نگذارند چرا 
که کار استقلال برای عبور از این مرحله آسیایی چندان هم 

آسان نیست.
باید به استرا در صورت توافق نهایی فرصت داد تا استقلال 
را برای فصل آینده بسازد. در این صورت خم کردن و دور 
زدن قانون را هم نادیده می گیریم و احتمالا فردا برای 
پرسپولیس هم دنبال یک مربی خارجی خواهند بود تا دل 
هر دو طرف نرم شود غافل از اینکه نه به بار است و نه به 
دار و فردا که استقلال وارد زمین شود اگر سرمربی نداشته 

باشد خنده دار نیست؟!

برنامه تیم های ایرانی در مسابقات لیگ قهرمانان آسیا

برنامه دیدار های باقی مانده لیگ قهرمانان آسیا به شرح 
زیر است:

A گروه
۲۴ شهریور

الاهلی عربستان - الشرطه عراق
الوحده امارات - استقلال

۲۷ شهریور
الشرطه عراق - الاهلی عربستان

استقلال - الوحده امارات
۳۰ شهریور

الاهلی عربستان - الوحده امارات
استقلال - الشرطه عراق

۲ مهر
الوحده امارات - الشرطه عراق

استقلال- الاهلی عربستان
B  گروه

۲۴ شهریور
شباب الاهلی امارات - شهر خودرو

الهلال عربستان - پاختاکور ازبکستان
۲۷ شهریور

شهرخودرو - شباب الاهلی امارت
پاختاکور ازبکستان - الهلال عربستان

۳۰ شهریور
شهرخودرو- الهلال عربستان

شباب الاهلی امارات - پاختاکور ازبکستان
۲ مهر

الهلال عربستان - شباب الاهلی امارات
شهرخودرو - پاختاکور ازبکستان

C  گروه
۲۵ شهریور

پرسپولیس - التعاون عربستان
الدحیل قطر - الشارجه امارات

۲۸ شهریور
التعاون عربستان - پرسپولیس
الشارجه امارات - الدحیل قطر

۳۱ شهریور
پرسپولیس - الدحیل قطر

التعاون عربستان - الشارجه امارات
۳ مهر

الدحیل قطر - التعاون عربستان
پرسپولیس - الشارجه امارات

D  گروه
۲۵ شهریور

العین امارات - السد قطر
سپاهان - النصر عربستان

۲۸ شهریور
السد قطر - العین امارات
النصر عربستان - سپاهان

۳۱ شهریور
سپاهان - العین امارات

السد قطر - النصر عربستان
۳ مهر

سپاهان - السد قطر
النصر عربستان - العین امارات

دیدار های مرحله یک هشتم نهایی مسابقات در منطقه 
غرب در روز های ۵ و ۶ مهر، یک چهارم نهایی ۹ مهر، 
بازی های نیمه نهایی ۱۲ مهر و فینال روز ۱۵ آذر ۹۹ برگزار 

خواهد شد.

مستطیل سبزگزارش ورزشی

»زهرا خواجوی«:

کرونا شرایط لژیونر شدن 
را سخت تر کرده است

فیلم های  زنان گفت: وقتی  فوتبال  تیم ملی  دروازه بان 
بازی ما برای خودمان در دسترس نیست، چگونه تیم های 
خارجی بازی ما را ببینند. متاسفانه شرایط برای لژیونر 
شدن تا قبل از کرونا سخت بود و بعد از آن خیلی سخت تر 

شده است.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از ایرنا،، »زهرا خواجوی« 
دروازه بان تیم وچان کردستان و عضو تیم ملی فوتبال زنان 
است که با بسته نگه داشتن دروازه خود در ۱۱ دیدار لیگ 
برتر رکورد »پیام نیازمند« دروازه بان سپاهان را شکست و 

توانست دروازه خود را 95۳ دقیقه بسته نگه دارد.
وی روز گذشته در خصوص تمدید قرارداد با تیم وچان 
کردستان گفت: به  مدت ۲ سال در این تیم توپ زدم و 
شرایط بسیار خوبی را تجربه کردم و توانستم در این تیم 
بهترین عملکرد خود را به نمایش بگذارم. خوشبختانه در 
این تیم 2 فصل بسیار خوب را پشت سر گذاشتم و آماده 

هستم تا یک فصل موفق دیگر را هم طی کنم.
خواجوی با اشاره به پیشنهادات زیاد خود برای فصل جدید 
رقابت های لیگ برتر فوتبال زنان اظهار داشت: امسال از 
بیشتر تیم های حاضر در مسابقات پیشنهاد داشتم اما 
سعی کردم به تیم مورد علاقه خود وفادار بمانم و امیدوارم 

توانسته باشم هواداران خوب این تیم را خوشحال کنم.
وی با اشاره به اینکه آیا بازهم به دنبال رکوردزنی است، 
افزود: در فصل آینده برنامه ریزی خاصی  برای بهبود رکورد 
کلین شیت خود ندارم. هر دروازه بانی دوست ندارد که 
دروازه اش باز شود و قطعا برای بسته نگاه داشتن دروازه ام 

تلاش زیادی می کنم.
دروازه بان تیم وچان کردستان در پاسخ به این پرسش 
که برگزاری متمرکز لیگ برتر چقدر سطح کیفی بازی ها 
را پایین می آورد؟ گفت: صددرصد برگزاری لیگ برتر به 
دلیل بحران کرونا به صورت متمرکز بر کیفیت لیگ تاثیر 
نمی توانند  نیز  تیم ها  گذاشت. همچنین  منفی خواهد 
تمام پروتکل های بهداشتی را رعایت کنند و حتی از لحاظ 
مالی دچار مشکل می شوند. به همین دلیل شنیده می 
شود که به احتمال زیاد لیگ برتر به صورت متمرکز برگزار 

خواهد شد.
وی یادآور شد: امیدوارم هر تصمیمی که سازمان لیگ 
برای فوتبال زنان می گیرد به صلاح آنان باشد و بازی ها 
به گونه ای برگزار شود که زحمات و سلامتی بازیکنان به 

خطر نیفتد.
و  فرمانی  یاسمن  شدن  لژیونر  خصوص  در  خواجوی 
پیشنهاد تیم های سری آ ایتالیا به گلنوش خسروی، اظهار 
زنان  فوتبال  برای  خوبی  اتفاقات  که  خوشحالم  داشت: 
افتاده است و به این بازیکنان افتخار می کنم. متاسفانه 
شرایط برای لژیونر شدن تا قبل از کرونا سخت بود و بعد از 
آن هم خیلی سخت تر شده است. زنان فوتبالیست واقعا 

قشر مظلوم فوتبال این کشور هستند.
وی ادامه داد: وقتی فیلم های بازی ما برای خودمان در 
دسترس نیست و هیچ فردی از این مسابقات فیلم برداری 
نمی کند، چگونه دیگر تیم های خارجی بازی ما را ببینند تا 
لژیونر شویم. همچنین تیم ملی فوتبال زنان به مسابقات 
و تورنمنت های متفاوتی نمی رود تا در آنجا مورد توجه 

باشگاه های خارجی قرار بگیریم.
فدراسیون  کرد:  عنوان  زنان  فوتبال  ملی  تیم  دروازه بان 
فوتبال باید تورنمنت ها و مسابقات زیادی را برای تیم ملی 
زنان در نظر بگیرد و تعداد اردوها و نظم در برگزاری آن 
باید به میزانی زیاد باشد که بازیکنان به آمادگی لازم و بالا 

برسند تا راه آنان برای لژیونر شدن هموار شود.

سیدرضا فیض آبادی

 نویسنده و روزنامه نگار


